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Aanwezig: 
Johan Van Der Heyden (Natuurpunt Zwalmvallei) 
Mia Meirsschaut (Natuurpunt Boven Dender) 
Dirk Martens (Velt) 
Hannah Van Belle (deskundige Grondgebiedzaken Lierde) 
Leen Portier (Fietsersbond) 
Evie Van den Bossche (afgevaardigde open VLD)  
Erik Meers (onafhankelijk deskundige) 
André Eeman (schepen van leefmilieu)  
Jan Martens (Voor Lierde) 
Kurt Schamp (onafhankelijk deskundige) 
Geert Schoutteten (vzw trage wegen) 
Guy Depraetere (Afgevaardigde derde partij) 
Jo Van Driessche (Milieufront Omer Wattez) 
Wim Thienpont (vertegenwoordiger Spankracht) 
 
Verontschuldigd:  
Jurgen Soetens (burgemeester) 
Luc Van Ruyskensvelde (Wildbeheerseenheid Dendervallei) 
Dirk Haelterman (Algemeen Boerensyndicaat) 
Wim Janssens (vertegenwoordiger NVA)  
 
 

 
Vergadering gehouden via Microsoft Teams. 
 
Ter voorbereiding werd een PowerPointpresentatie opgemaakt door Hannah Van Belle. 
 
Verslaggeving door Bieke Van Beirs. 
  

 

Verslag 

Lierde, 15 december 2021 
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1. Goedkeuring verslag 29/09/2021 
 
Opmerkingen: 

• 7. Lokaal Energie- en Klimaatpact 
- Betekenis van ‘verledding’: het geleidelijk aan uitrusten van de openbare verlichting 

van Lierde met ledlampen. 

• 9.  Knotbomen in Gemeldorp 
- Stand van zaken: contact nodig met handhavingsambtenaar. 

 
Goedgekeurd. 
 
2. Verhoging van de subsidies voor groenbemesting 

• Huidige subsidie is laag (€12,5/ha) – wanneer werd dit bedrag laatst aangepast? 

• Cfr. subsidiereglement groenbemesting van Herzele (€50/ha) 
 
In Lierde is deze subsidie inderdaad lager dan in omliggende gemeenten.  
Voor de landbouwer en de gemeenschap is het belangrijk om groenbemesting uit te voeren, 
want dit heeft verschillende voordelen: 

- het koolstofniveau blijft op peil, 
- het grondwater kan beter doorsijpelen, 
- het oppervlaktewater loopt minder snel door, 
- het dient als erosiebestrijding, zeker in heuvelachtig gebied, 
- de stikstof wordt beter gespreid. 

 
De lijst van groenbemesters in het reglement is achterhaald. Gecertificeerd zaad kost minstens 
50 euro per hectare voor het zaad alleen. 
 
Dit zal worden voorgelegd aan het college van burgemeester en schepenen om dit eventueel 
te verhogen, want het is deze 50 euro per hectare zeker waard. Het maatschappelijk belang 
dient hierbij te worden benadrukt. 
 
Het aanvraagformulier is niet gebruiksvriendelijk. Het eenvoudigere aanvraagformulier van 
Herzele kan dienen als inspiratie om dit van Lierde te wijzigen. 
 
3. Heeft Lierde een hemelwater- en droogteplan? 

• Geen plan tegen 2024 betekent geen watergerelateerde subsidies 

• Cfr. artikel in De Standaard d.d. 29/07/2020 
 
Iedere gemeente moet tegen 2024 een Blue Deal-programma indienen. Voorlopig is er nog 
geen programma ingediend. Lierde heeft echter wel al veel maatregelen getroffen, vooral de 
aanleg van bufferbekkens om de wateroverlast op te vangen.  
 
Huidige bufferbekkens in Lierde: 

- aan de Broekbeek achter het kerkhof in Sint-Maria-Lierde, 
- boven de Langemunte, 
- op het einde van de Eekhoutdries, 
- in Hemelveerdegem, aangelegd door het VMM, 
- over en langs de N42, aangelegd door het VMM, 
- in de Broekstraat in Deftinge. 

 
Bij iedere bouwaanvraag is men verplicht een hemelwaterput te plaatsen en de verharding te 
beperken. 
 
In de Kwaadstraat en in Breebijl volgen er onthardingsprojecten. 
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Met betrekking tot erosie zijn bijna alle knelpunten reeds aangepakt. 
 
Bovenstaande maatregelen zullen worden opgenomen in het Blue Deal-programma. 
 
Langs de akkerranden zijn er echter weinig bufferzones aangelegd. Het betreft hier een 
grasstrook van 6 meter breed om het water af te remmen en het slip op te vangen. Enkele 
landbouwers maken er wel gebruik van, maar dit is een minderheid in Lierde, tegenover andere 
gemeenten. 
De akkers langs Pikkelgem richting Gemeldorp worden geploegd tot tegen de betonstrook. Er 
is daar geen bufferzone. Als het regent, dan staat de modder bijna een centimeter dik bij 
gebrek aan bufferzone. 
In Lierde ligt er bijna geen enkele akker waterpas, maar toch wordt er weinig gebruik van 
gemaakt. 
Percelen in erosiegebied (rood of paars ingekleurd op de kaart van de erosiegevoelige 
gebieden) zijn verplicht om randbeplanting uit te voeren. 
De VLM subsidieert deze stroken, ook al zijn ze niet rood of paars ingekleurd. 0,13 euro per 
m². De VLM controleert regelmatig. 
Dit is ook ten voordele van de akkervogels, de wilde bloemen en zaden. 
Op sites die hiervoor interessant zijn kunnen we dit aanwakkeren. 
 
Het is nog niet geweten wie het Blue Deal-programma zal opstellen. 
 
Het droogteplan is overwegend technisch. Het gaat vooral over werken die moeten worden 
uitgevoerd en minder over natuurgebieden en het inzaaien van bodembedekkers, 
bijvoorbeeld. Deze zaken kunnen echter ook worden toegevoegd aan het plan. 
 
4. Evaluatie knotmarathon door RLVA 
 
De bedoeling van de knotmarathon was om aan landbouwers te tonen dat men op een vlotte 
manier en machinaal de wilgen kan knotten. Het hout kan worden hergebruikt als 
verwarmingsbrandstof voor grote lokalen d.m.v. houtsnipperverwarming (circulaire energie). 
De prijs die landbouwers krijgen voor houtsnippers is echter onvoldoende om de boom 
machinaal te onderhouden. 
 
De kostprijs van onderhoud per knotboom is 50 tot 65 euro. De machines en de brandstof 
kosten aanzienlijk, het uurloon van de werkers etc. Voor een landbouwer is dit best een hoge 
prijs, zeker bij hoge aantallen knotbomen. De knotbomen zijn er puur om het landschap en de 
natuur te dienen. 
 
Als wij als gemeenschap deze landschappelijk waardevolle stukken willen behouden, dan 
moeten we ze onderhouden. Zo niet, dan bestaat er over 20 jaar geen enkele knotboom meer. 
Dit is een grote bezorgdheid, vooral voor de volgende generaties. Het is van groot belang, ook 
voor de bijen en hun bestuiving. 
 
Met knotbomen moet je wel iéts doen, want je mag ze niet kappen, en ze laten rotten en laten 
splijten is ook niet ideaal. 
Er bestaan nog gewilligen om deze te knotten. 
 
Het gemeentebestuur zou hiervoor bij voorkeur subsidies toekennen. Eventueel van de kas 
van de Minaraad? De vraag zal worden gesteld aan het college van burgemeester en 
schepenen. Een subsidie van 50 tot 65 euro per boom is niet haalbaar als gemeentelijke 
subsidie. Het hangt ook af van de hoeveelheid knotbomen in Lierde. 
 
Deze knotbomen zijn in feite een privéprobleem, dus de oplossing ligt niet voor de hand. Er 
moet wel iéts mee gebeuren. 
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5. Kapvergunning voor 7 oude, waardevolle knothaagbeuken 
 
Op 07/11/2021 ontving de Minaraad een melding dat er 7 oude, waardevolle knothaagbeuken 
(80 jaar oud geschat) zouden verdwijnen in de Opstaldries. 
De kap hiervan werd vergund, maar in feite zouden ze beter blijven staan, want ze dienen om 
de dijk van de beek recht te houden, als koolstofopslag in de grond en als bron van 
biodiversiteit door de vele insecten. 
Een poging om deze beuken nog te redden is waarschijnlijk te laat, want de eigenaar had 
hiervoor reeds een afspraak met een tuinaannemer. De bomen staan in de weg van zijn 
project. 
 
De schepen zal dit nogmaals bespreken met de eigenaar. De knothaagbeuk is heel zeldzaam 
in deze streek. Bij illegale kap is een knothaagbeuk is 2600 euro waard per stuk als 
schadevergoeding. 
 
6. Evaluatie van de voorbije activiteiten 

 

• Klimaatavond 
 
In totaal waren er 92 aanwezigen, waarvan 76 op tijd ingeschreven. Na de deadline volgden 
er nog inschrijvingen. De hoeveelheid zaaddoosjes was toch voldoende, omdat er per koppel 
werd uitgedeeld. 
Om beroepsredenen wordt de presentatie zelf niet gedeeld door Ann Muyldermans. 
Er waren enkele technische moeilijkheden bij de voorbereiding van de presentatie (laptop niet 
compatibel met het systeem in OC De Lier), maar de presentatie zelf verliep vlot. 
Feedback over de presentatie: positief. Interessant. Goed. 
 

• Herfstwandeling 
 
Niet besproken. 
 
Toevoeging: 12 aanwezigen met achteraf een kort bezoek aan de plaatselijke horeca. 
 
7. Voorjaarsactiviteit 
 

• Lentewandeling 
 
Geleid door de voorzitter. 
Locatie: Everbeek-Boven. Vertrekken aan de kerk en eindigen in café Het Meiklokje. 
Datum en tijdstip: zaterdagnamiddag 23/04/2022 om 14.00u. 
 
Voorstel: de wandeling opentrekken naar een gemeentelijke activiteit. In dit geval wordt het 
geen wandeling met gids, maar een natuurwandeling. Publiciteit in De Roepsteen. 
 

• Educatieve voorjaarsuitstap (april-mei 2022) op een zaterdag 
 
Voorstel: ArcelorMittal in de voormiddag en het Verdronken Land van Saeftinghe in de 
namiddag. Eigen lunch op de middag en diner in een plaatselijk restaurant, elk op eigen 
kosten. 
Meebrengen: laarzen en kleren die modder verdragen. 
 
De schoonbroer van schepen Eeman is bereid de leden van de Minaraad een rondleiding te 
geven in ArcelorMittal. Deze rondleiding gebeurt per bus op het fabrieksterrein en duurt 
vermoedelijk 2 uur. Schepen Eeman vraagt dit na bij zijn schoonbroer. 
Er kan een bus worden gehuurd. Hiervoor kan de kas van de Minaraad worden gebruikt. 
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Lid Dirk Martens licht zich in over het bezoek aan het Verdronken Land van Saeftinghe. 
 
Datum wordt tijdens volgende vergadering geprikt. 
 
8. Varia 
 

• Onthardingsproject Kwaadstraat 
 
Ontharding, vergroening en verfraaiing van de wegzate t.h.v. de Kwaadstraat (het 
Minnekenshof en het borstbeeld van Emiel Faingnaert). Het RLVA staat in voor het ontwerp. 
Iedereen is welkom bij het eerste inspiratiemoment hiertoe o.l.v. Avansa op zaterdag 
29/01/2022 om 10.30u.  
 
Voor de verlichtingspaal in het midden van het plein moet een oplossing worden gezocht. Er 
staan ook drie woningen waarvan de toegang noodzakelijk is. Voor ontharding zijn grasdallen 
een mogelijkheid. 
 

• Sluikstortcamera’s 
 
Er is momenteel 1 sluikstortcamera van IVLA die roteert tussen verschillende gemeenten. De 
bedoeling van IVLA is om meer camera’s aan te kopen, deze ter beschikking te stellen van de 
gemeenten en het toezicht te intensiveren. De gemeente koopt de camera’s niet zelf aan. 
De pakkans en de boetes voor zwerfvuil zouden moeten worden verhoogd. 
 
Statiegeld zou de meest doeltreffende oplossing zijn. 
 
 
Einde vergadering. 
 
Datum volgende vergadering: woensdag 16/03/2022 om 20.00u. 


